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Deltagere: Birger Brix, Helge Larsen, Birgit Stokbro, Anette Guldfeldt, Birte Juul Pedersen, Annette 

Lønk og Sonja Brix. 

Fra administrationen: Forretningsfører Pia Hesselvig (referent).   

 

Afbud: Gert Thorsen og Torben Nyman 

 

Dagsorden for organisationsbestyrelsesmødet:  
 

1. Bestyrelsens kvarter 
2. Godkendelse af seneste mødereferat 
3. Gensidig orientering  
4. Bestyrelsens dag 
5. Orientering fra administrationen  
6. Byggeri og renoveringer  
7. Arealoverdragelse ved afdeling 119-0 Thulevej og 119-2 Thulevej institutioner 
8. Udlejningssituationen, herunder markedsføring   
9. Arbejdsgruppe for almene ungdomsboliger i Aalborg 
10. Eventuelt  

 

 
Birger bød velkommen til mødet, og takkede for en god nytårskur. Han ønskede desuden Birte til-
lykke med fødselsdagen og overrakte en gave fra organisationen.  
 

1. Bestyrelsens kvarter 
Bestyrelsen drøftede jubilæum i driften. Organisationsbestyrelsen besluttede at supplere op til det 
dobbelte på det beløb, personalehåndbogen angiver kan bruges til reception. 
 
 
2. Godkendelse af seneste mødereferat 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen foretager endelig godkendelse referat fra organisationsbe-
styrelsesmøde den 29. januar 2024.  
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  

 
3. Gensidig orientering   
Sonja: 
Udskiftningen af tage i afdeling 446-0 er påbegyndt.  
 
Birte: 
BL har kontaktet Birte og fortalt, at de ikke har modtaget opstillingsblanket fra hende. Hun forsøger 
alligevel at komme med i kandidatpræsentationen og ellers må hun opstille på opstillingsmødet.  
 
 
4. Bestyrelsens dag 
Bestyrelsens Dag for Lejerbo Aalborg holdes som tidligere aftalt som et heldagsmøde den 25. maj 
2024 fra kl. 9.30 på Scandic i Aalborg Øst.  
 
Susanne Frelsvigs udkast til drejebog i forhold til bestyrelsens dag er vedlagt. 
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Bestyrelsen drøfter den endelige dagsorden for dagen samt evt. andre udeståender. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen drøftede oplægget. Der er dog behov for en prioritering af emnerne, da vi ikke kan nå det 
hele. Birger drøfter dette med Susanne Frelsvig.  
 
 
5. Orientering fra administrationen  
Nyt regulativ om renoveringsstøtte fra Landsbyggefonden er trådt i kraft den 1. december 2023. 
Forudsætning for støtte er, at der udarbejdes en helhedsplan for den enkelte afdeling og boligområ-
det, med henblik på at opnå en samlet helhedsbetonet løsning af afdelingens konkurrencemæssige 
og bygningsmæssige problemer. Kommunen skal inddrages i arbejdet. Landsbyggefonden kan yde 
vejledning i forbindelse med udarbejdelse af helhedsplanen. 
 
Landsbyggefonden yder fremadrettet ikke støtte i samme grad som tidligere jf. finansieringsskitsen. 
Det betyder, at der ikke ydes fuld finansiering, men at beboerne skal forvente en større egenbetaling 
end tidligere. Derudover kan Landsbyggefonden yde driftsstøttelån på 2/3, mens boligorganisationen 
skal bidrage med 1/3. Som noget nyt løber driftsstøttelånet i 15 år, og aftrappes ikke i perioden. I år 
16 overtager boligorganisationen Landsbyggefondens andel, og dermed hele betalingen. Samtidig 
påbegynder tilbagebetalingen af driftsstøttelånet. 
 
Kapitaltilførsel (1/5-dels ordningen) er som udgangspunkt bortfaldet. Boligorganisationen kan bevil-
lige trækningsret, fritagelse for A- og G-indskud og indbetaling af udamortiserede lån til dispositions-
fonden til en renoveringsstøttesag, men Landsbyggefonden lader det være op til boligorganisationen 
selv at træffe beslutningen om, hvad de vil give tilskud til.  
 
Om der fremadrettet oprettes en reguleringskonto på en helhedsplan, er på nuværende tidspunkt 
endnu ikke afklaret i Landsbyggefonden. 
 
Ændringerne betyder, at der fremadrettet skal være et endnu tættere samarbejde mellem byggeafde-
lingen, afdelingsøkonomi og forretningsførerne omkring finansieringen i sagerne. 
 
Beslutning: 
Orienteringen blev taget til efterretning. Bestyrelsen drøftede muligheden for nedskrevne regler for 
prioritering af egenkapitalen.  
 
 
6. Byggeri og renoveringer 
Lukket punkt.  

 
 
7. Arealoverdragelse ved afdeling 119-0 Thulevej og 119-2 Thulevej institutioner 
Dette punkt er en opfølgning på behandlingen af arealoverdragelsen på organisationsbestyrelsesmø-

det afholdt den 13. december 2023 - og den endelige løsning er uændret. 

    

For nogle år siden blev vi i administrationen opmærksom på uoverensstemmelser vedrørende matrik-

ler og bebyggelse i ovennævnte afdelinger. Kort beskrevet har Alabus boligafdeling på Diskoveje for 

mange år siden opført garager på matrikler der tilhører afdeling 119-0. Samtidig har afdeling 119-0 i 

mange år haft legeplads og grønt område på et areal der tilhører Alabu. 

 

Der er foreligger en løsning med arealoverdragelse der er meget tæt på areal-neutralt. Aftalen er i 

store træk blot en tilpasning af matriklerne til de faktiske forhold på stedet. 
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Aftalen er som følger. 

Lejerbo Aalborg afstår matrikel 1ahæ og 1 ahø til Alabu Bolig, samlet 4.126 kvm. 

Lejerbo Aalborg matrikel 1afb tilgår 4.143 fra Alabu Bolig 

Lejerbo Aalborg matrikel 1afm tilgår 632 kvm. fra Alabu Bolig. 

 

Skematisk oversigt. 

Arealoverførsel - afdeling 119-0 og 119-2  

     
Afd. Matrikel Areal Arealoverførsel Areal efter overførsel 

119-0 1afb       20.872                    4.143                            25.015  

119-0 1ahæ         2.097  -                 2.097                                   -    

119-0 1ahø         2.029  -                 2.029                                   -    

119-2 1afm         6.845                       632                              7.477  

     
Samlet afstår Lejerbo Aalborg -                 4.126   
Samlet tilgår Lejerbo Aalborg                   4.775   

 

 

Den endelige aftale er gennemgået af vores interne jurist. 

Endelig godkendelse kræver godkendelse af Aalborg Kommune og panthaver. 

Direktionen underskriver tinglysningerne som tegningsberettiget. 

 

Administrationen indstiller at Lejerbo Aalborg godkender aftalen og bemyndiger administrationsorga-

nisationen til at søge godkendelser og varetage tinglysning. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet. 
 
 
8. Udlejningssituationen, herunder markedsføring 
 
Det indstilles, at udlejningssituationen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet 
 
 
9. Arbejdsgruppe for almene ungdomsboliger i Aalborg 
De almene boligorganisationer i Aalborg Kommune har sammen erkendt behovet for en positiv udvik-
ling af de almene ungdomsboliger for at skabe en bæredygtig udlejningssituation og opretholde 
gode, betalelige boliger til byens studerende og unge. Der opleves pt. en tomgang på almene ung-
domsboliger, som giver anledning til en vurdering og screening af udbuddet af almene ungdomsboli-
ger og fremtidige behov. Arbejdsgruppen består af repræsentanter fra de berørte boligforeninger.  
 
Vedlagte kommissorium skal ses som grundlag for arbejdsgruppens arbejde og kan justeres i takt 
med udviklingen og behovene i Aalborg Kommune. Arbejdsgruppen har til formål at screene udbud-
det af almene ungdomsboliger i kommunen og vurdere de fremtidige behov for denne boligtype, her-
under fremtidige behov og indretninger. Til opgaven hyres Kuben Management Øst og Exometric til 
at forestå de konkrete analyser: 
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Det indstilles, at organisationsbestyrelsen bevilger op til kr. 35.000 + moms fra arbejdskapitalen, for 
sammen med de øvrige boligselskaber at lave en analyse af fremtidige behov og indsatser for at mi-
nimere tomgang. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  
 
 
10. Eventuelt  
Birte har forespurgt om der kan trækkes information om hvor længe et bestyrelsesmedlem har siddet 
i Landsrepræsentantskabet. Det kan der desværre ikke. Birgit har siddet i Landsrepræsentantskabet i 
mere end 25 år. Birte er også tæt på, og hun og Helge vil gå hjem og undersøge sagen.  
 
Annette oplyste, at afdeling 445-0 stadig står som Ryesgade på mentorlisten. Pia sørger for, at det 
rettes til Vestbyen.  
 
Niels og Anette finder et sted for spisning i forbindelse med næste organisationsbestyrelsesmøde.  
 
 
Godkendt d. 6/3- 2024 
 
Birger Brix  
____________________ 
Formand 
 
 


